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RTS- Zašto Amerikanci dolaze u Srbiju da poprave zube 

BLIC- OD LAŽNOG BOTOKSA MOŽE DA SE OSLEPI Bežite od šarlatana 
koji nude tretmane podmlađivanja, jer lice može da vam se bukvalno 
RASPADNE 

N1- Jovanović: Ono što sve najviše plaši kod eutanazije - zloupotreba 

RTV- Počinje izgradnja Dedinja 2 

RTV- Pokretni mamograf u Šidu omogućiće besplatne preglede za sve 
žene 

RTV- Medicinski fakulteti Srbije zajedno u Kosovskoj Mitrovici     

DNEVNIK- KCV: Rešenje za česte i jake bolove u kostima i mišićima 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Zašto Amerikanci dolaze u Srbiju da poprave zube 

Počinje sezona godišnjih odmora, a mnogi će u Srbiju doći zbog bogate i turističke i zdravstvene ponude. 
Jednom Amerikancu se više isplati da kupi kartu, boravi dve nedelje u Srbiji, plati potpuno nove zube i 
vrati se kući. Zdravstevni turizam je naš adut, ali svakako i odgovornost. Ministar zdravlja, Zlatibor Lončar 
kaže za RTS da je ministarstvo stalo iza privatnih ordinacija kako bi se privukao veći broj turista i 
garantovao sigurnost i kvalitet usluge. 

Zlatibor Lončar je gostujući u Dnevniku RTS-a, rekao da Srbija ima tu oblast o kojoj se nije dovoljno 
vodilo računa, ali i svetski poznate stručnjake, konkurentnu cenu, predivne prirodne lepote i 
tradicionalno srdačne ljude. 

"Odlučili smo se da to stavimo u jednu formu, da država stane iza tih ljudi. U početku to su privatne 
ordinacije za stomatologiju i plastičnu hirurgiju. Od 2015. do danas mi smo već prepoznati na 
najpoznatijim sajmovima od Londona, Berlina, Madrida, Moskve i imamo sve veći broj ljudi koji dolaze 
zbog toga u Srbiju", naveo je Lončar.  

Prema njegovim rečima, ministarstvo je izabralo ordinacije koje odgovaraju i iza kojih je stalo. 

"Mi garantujemo za kvalitet ordinacija. Izašla je inspekcija ministarstva zdravlja koja ih redovno 
kontroliše i gleda njihov kvalitet. Sem tog kvaliteta moraju još neke uslove da ispunjavaju, da se tu 
govore strani jezici, dobra internet prezentacija, dostupnost usluga", istakao je Lončar. 

Srbija prepoznata na stranim sajmovima  

Za sada te kriterijume ispunjava 60 zdravstvenih ustanova.  



 
 

"Imamo svaki dan dodatne ordinacije. I to je želja države da pomogne i privatnicima, da se ona uključi da 
im dovede što više pacijenata", dodao je Lončar. 

Sertifikat garantuje i bezbednost. 

"Ministarstvo zdravlja stoji iza svake ordinacije. Kada dođe neko od tih ljudi i kada vidi sertifikat da oni 
imaju nalepnicu ministarstva, i ne samo to, kad dobiju tu dozvolu oni su na sajtu ministarstva i mi radimo 
njihovu promociju. Na najvećim smo svetskim sajmovima, i tamo smo dobro prihvaćeni", kazao je 
Lončar.  

Dodaje da je napravljen ceo tim sa Turističkom organizacijom Srbije, sa Jutom, sa "Er Srbijom" i 
Nordijskom alijansom. 

"Polako osvajamo ceo svet. Vide da dobro radimo, da počinju neke zemlje da nas kopiraju. To znači da su 
prepoznali da je to dobra stvar", rekao je Lončar. 

Cilj – osvajanje Severne Amerike  

Neke procene su da Srbija može da privuče oko 100.000 klijenata u zdravstvenim ustanovama, a da su 
neke usluge i do 15 puta jeftinije. 

"Kvalitet je isti, ako ne i bolji. Mi se nećemo zadovoljiti ni sa 100.000, dogovorene su prrezentacije u 
Stokholmu, Kopenhagenu, Helsinkiju. Važno je da stupimo u kontakt sa osiguravajućim društvima. Već 
smo organizovali prezentacije i za njih i za novinare iz stranih zemalja. Neki su već bili. To radimo 
temeljno i ozbiljno i rezultat ne može izostati", rekao je Lončar. 

Zlatibor Lončar navodi da će se osim stomatologije i plastične hirurgije prezentovati ortopedske 
operacije i operacije na srcu.  

"Nismo hteli da srljamo, i da napravimo neku šumu ponude, nego smo namerno išli sa ovim. Polako 
ćemo dodavati druge ordinacije i oblasti. Kada se jednom pročuje taj glas onda je lako to proširiti", 
naveo je Lončar. 

Prema njegovim rečima, ministarstvo stoji iza svake od tih ordinacija i uključuje se kada dođe do neke 
komplikacije. 

"Mi smo garancija između klinika i ljudi koji dolaze ovde. Retko gde postoji država u svetu koja je tako 
stala iza svojih privatnih ordinacija i stručnjaka, tako im pomaže i promoviše ih i vodi računa o Srbiji. 
Ljudi kada dođu ovde i vide sve te lepote, ljudi se vraćaju", naveo je Lončar. 

Cilj je, kaže, da se osvoji i Severna Amerika. 

"To nije ni malo jednostavan posao, morate sve te tur-operatere da ubedite da dođu, da vide, da bi oni 
to promovisali dalje", zaključio je Lončar. 



 
 

 

 

OD LAŽNOG BOTOKSA MOŽE DA SE OSLEPI Bežite od šarlatana koji nude tretmane podmlađivanja, jer 
lice može da vam se bukvalno RASPADNE 

Visoka temperatura, otežan govor, gubitak vida, raspadanje tkiva lica, teške infekcije, pa čak i moždani 
udar samo su neke od mogućih opasnih posledica tretmana podmlađivanja kod šarlatana, koji često 
koriste i nedozvoljene i opasne preparate. 

U poslednje vreme beleži se ekspanzija takozvane antiejdžing medicine, a kako najčešće debljina 
novčanika određuje koja će se procedura i kod koga obaviti, dešava se da ljudi na te „tretmane“ odlaze 
kod priučenih kozmetičara, frizera ili medicinskih sestara. U svemu tome, loš rezultat tretmana manji je 
problem od opasnosti od infekcija i drugih oboljenja koja se time mogu izazvati, upozoravaju lekari. 

- Mnogi su sebi dali za pravo da se bave estetskim procedurama bez ikakve edukacije, ali i da ih izvode u 
neregistrovanim objektima, najčešće kozmetičkim i frizerskim salonima. A dešava se i da se drugi lekari, 
najčešće mlađi, na specijalizaciji, predstavljaju kao plastični hirurzi - upozorava prof. dr Marijan 
Novaković, predsednik Republičke stručne komisije za plastičnu hirurgiju Ministarstva zdravlja. 

Najpopularniji tretmani za ulepšavanje su hijaluron ili botoks. Kada se ove dve intervencije obave 
nestručno, pacijentima ostaje samo da leče komplikacije zbog infekcija, nekroza, deformiteta tkiva... 

- Prema pravilniku EU, koji je i naša zemlja usvojila, tačno je definisano gde se mogu obavljati te 
procedure, ko ih može obavljati i kojim sredstvima - kaže prof. Novaković. On dodaje i da doktori 
medicine i stomatologije moraju imati najmanje tri godine iskustva ako žele da usmere karijeru ka 
estetskim procedurama. Pritom stomatolozi po zakonu smeju da se bave samo takozvanom perioralnom 
regijom, odnosno linijom iznad gornje usne. 

- Komplikacije se najčešće dešavaju lokalno, na mestu gde su određene metode primenjene, ali nekada 
mogu biti i sistemske, te dovesti i do smrti pacijenta. Postoji i pravilnik o posebnim sanitarnim uslovima 



 
 

koje moraju da ispunjavaju objekti u kojima se pružaju ovakve usluge. Edukovani kozmetolozi tačno 
znaju šta smeju da rade, a ne smeju da idu dublje od najpovršnijeg dela kože - pojasnio je prof. 
Novaković. 

Fileri, mezoterapije, različite vrste niti, botoks... po jako niskoj ceni. Oglasi su puni toga. Prof. dr Nenad 
Stepić, načelnik Klinike za plastičnu hirurgiju i opekotine VMA, kaže da se dešava i da ljudi koji završe 
neke kurseve od tri sata postaju “edukatori”. 

- Ljudi bez završenog osnovnog obrazovanja i medicinskog fakulteta počinju da rade antiejdžing 
procedure. Ako nađete reklamu da neko nudi jedan mililitar hijalurona za 50 evra, znajte da nešto nije u 
redu jer hijaluron u nabavci košta duplo skuplje. Sama cena bi trebalo da kaže potencijalnim pacijentima 
da se radi o proizvodu koji nije registrovan - upozorio je doktor Stepić. 

Dr Svetlana Vesanović, član Republičke komisije za plastičnu hirurgiju, kaže da ima veoma malo vremena 
za spasavanje pacijenta kod nestručno urađene procedure. 

- Od momenta ubrizgavanja do spasavanja vida ne sme da prođe više od 90 minuta. A u tom roku teško 
je naći doktora koji će u trenutku reagovati - rekla je dr Vesanović. 

Kako bi stali na put ugrožavanju života pacijenata, stručnjaci iz radne grupe Ministarstva zdravlja najavili 
su i rigorozne mere koje se tiču njihovih studenata. 

- Naši specijalizanti plastične hirurgije su ponekad veoma nestrpljivi, pa već na prvoj, drugoj godini svoje 
specijalizacije prave vizit-karte na kojima piše "spec. plastične hirurgije", pa vi tumačite da li je to 
specijalista ili specijalizant... Tome takođe moramo stati na put i preduzeti neke kaznene mere, pa i 
prekidanje i onemogućavanja završetka specijalizacije - upozorili su. 

Deportovana iz Švajcarske  

Kao što je "Blic" već pisao, poznata doktorka estetske hirurgije iz Srbije Milica Đ. (35) i njen asistent 
deportovani su nedavno iz Švajcarske. Policija ih je tamo zatekla bez radnih dozvola u jednoj 
fizioterapeutskoj ordinaciji u Cirihu, gde su radili estetske tretmane. 

Opasno uklanjanje mladeža 

Pored opasnih estetskih tretmana, nesavesni "preduzetnici" otišli su i korak dalje, te pojedini nude i 
otklanjanje mladeža. 

- Na izlozima kozmetičkih i frizerskih salona nude se usluge uklanjanja mladeža i virusnih bradavica. To 
su ozbiljne stvari, pogotovo zbog opasnosti od melanoma. Taj mladež uvek mora da ide na 
patohistološku verifikaciju. Iz kozmetičkog salona sumnjam da će tamo otići ikada - rekla je dr Svetlana 
Vesanović. 



 
 

 

 

Jovanović: Ono što sve najviše plaši kod eutanazije - zloupotreba 

Vesna Jovanović, nekadašnja direktorka Lekarske Komore Srbije i Marina Mijatović iz nevladine 
organizacije Pravni skener govorile su u Novom danu o eutanaziji. Gošće se nisu složile oko toga ko bi 
trebalo da je izvršava, Mijatović misli da bi to lekar trebalo da uradi, dok se Jovanović ne slaže sa tim. 

"Pravo na eutanaziju, kao pravo fizičkog lica na saglasni, dobrovoljni i dostojanstveni prekid života, može 
se izuzetno ostvariti, ako se ispune propisani humani, psiho-socijalni i medicinski uslovi. Uslovi i 
postupak za ostvarivanje prava na eutanaziju propisuju se posebnim zakonom. Zloupotreba prava na 
eutanaziju, radi pribavljanja neosnovane materijalne ili druge koristi, predstavlja osnov za krivičnu 
odgovornost", glasi član 86. Prednacrta građanskog zakonika. 

Vesna Jovanović kaže da je na pitanje o eutanaziji teško odgovoriti prosto da ili ne. 

"Postoji mnoštvo slučajeva gde je eutanazija blagodet i za porodicu i za samog pacijenta, ali s druge 
strane ovakav prednacrt otvara i velike dileme, jer ne postoji zakon o eutanaziji koji bi detaljno svaku 
potencijalnu situaciju razmotrio do tančina", kaže Jovanović. 

Kako je rekla, zloupotreba je ono što sve najviše plaši kod eutanazije. 



 
 

"U redu je da postoje komisije stručnjaka iz različitih oblasti koje će proučiti. Ako se donese ta odluka, to 
ne bi trebalo da radi lekar ili zdravstveno osoblje, jer to nije stvar koja je striktno medicinska. Tu se zna 
procedura, mislim je da lekar tu da bi pomogao i produžio život", smatra Jovanović. 

Kako kaže Mijatović, pitanje je i na pravnom terenu. 

Jovanović kaže da postoje različite vrste eutanazije. 

"Svaki slučaj mora da bude za sebe", kaže. 

Mijatović kaže da postoje primeri, nekoliko situacija, ali i detaljno uređeni zakoni. 

"To je kad medicina više ne može da pomogne nekom pacijentu, na zahtev pacijenta komisija donosi 
odluku da li je zahtev opravdan ili ne. Ako neko dostojanstveno živi, onda treba dostojanstveno i da 
umre", smatra Mijatović. 

Jovanović kaže da, kada se kaže da medicina nema pomoći, mora da se razmišlja o tome da je to vrlo 
dinamično. 

"Vi ne znate šta će se događati. Imate čitav niz bolesti koje su bile neizlečive, a onda je u kratkom 
vremenskom periodu pronađen lek i postale su izlečive, to je zaista tanano i potrebno je razmisliti da to 
bude precizno", kaže Jovanović. 

Gošće N1 se nisu složile oko toga ko bi trebalo da izvrši to, Mijatović misli da bi to lekar trebalo da uradi, 
dok se Jovanović ne slaže sa tim. 

"Sam taj čin, preuzima se uloga nekog ko oduzima život. To sve mora da bude tanano i do tančina 
razrađeno", kaže Jovanović. 

Mijatović kaže da se, kada se govori o ovoj temi, stalno priča o zloupotrebama. 

"Uvek postoje mehanizmi koji štite od zloupotreba. Ovde verujemo da će komisija da snosi punu 
odgovornost da je saglasna da medicina ne moe pomoći. Glavna je medicinska struka, a ne želja i volja 
porodice i pacijenta", kaže ona. 

Kako kaže, misli da će javnost reagovati pozitivno.  

"Niko sa kim sam razgovarala nije bio negativan. Mislim da ljudi razumeju u kakvim stanjima se nalaze 
pacijenti koji traže da se izvrši eutanazija, mislim da treba razumeti i pacijente i njihovo stanje", kaže 
Mijatović. 

 



 
 

 

 

Počinje izgradnja Dedinja 2 

BEOGRAD - U Beogradu se obeležava početak radova na izgradnji Instituta za kardiovaskularne bolesti 
"Dedinje 2". 

Obeležavanju početka radova prisustvovaće i predsednik Srbije Aleksandar Vučić. 

Klinika "Dedinje 2" biće gotovo za godinu i po dana 

Posle 25 godina čekanja, danas će biti početa izgradnja "Dedinja 2" - druge faze Instituta za 
kardiovaskularne bolesti "Dedinje" što će za godinu i po dana kada bude završena omogućiti još bolje 
rezultate rada ove svetski poznate zdravstvene ustanove, izjavio je direktor "Dedinja" Milovan Bojić. 

Za izgradnju je obezbeđeno 27,4 miliona evra, a posle izgradnje novog objekta koji će biti na površini od 
14.000 metara kvadratnih, krenuće se u rekonstrukciju postojeće klinike "Dedinje 1", najavio je Bojić u 
intervjuu za TV Pink. 

On je istakao da je izgradnja "Dedinja 2" velika investicija, jedna u nizu značajnog investicionog zamajca 
u srpskom zdravstvu koji nije zapamćen u poslednjih 50 godina a pokrenula ga je sadašnja vlast. 

Bojić je naveo da je Institut za kardiovaskularne bolesti "Dedinje" sa 2.206 operacija na srcu jedna od 
vodećih zdravstvenih ustanova tog tipa u Evropi i svetu. 

"Srbija je u vrhu u Evropu i svetu po oboljevanju od kardiovaskularnih bolesti koje su 'ubica broj 1', tako 
da je potreba za ovakvim centrima velika", rekao je Bojić i dodao da je bitno i stalno ulaganje u 
preventivu i promenu načina života. 



 
 

On je rekao da će kada za godinu i po dana "Dedinje 2" bude gotovo i kompletirano u Srbiji odahnuti i 
pacijenti i zaposleni, jer je sada klinika "Dedinje" prepuna. 

"Ove godine imacemo 2.500 operacija na srcu, i po broju zahvata u kojima se uspostavlja vantelesni 
krvotok bićemo ispred Nemacke, a ko je ispred njih, prvi je u Evropi", rekao je Bojić. 

On je naglasio značaj formiranja timova lekara za kardiovaskularnu hirurgiju i dodao da "Dedinje" ne 
traži ništa od vlasti. 

"Tražimo samo da se već sutra da dozvola za prijem lekara i sestara, da ih obučimo za novu kliniku, jer je 
sada prosečna starost na Institutu 50 godina", apelovao je Bojić. 

 

 

Pokretni mamograf u Šidu omogućiće besplatne preglede za sve žene 

ŠID - Opština Šid će biti prva u Vojvodini u koju će stići pokretni mamograf i  pregledi za sve žene će biti 
besplatni. A koliko su bitne preventivne kontrole, o tome je bilo reči na predavanjima održanim u 
Adaševcima i Višnjićevu. 

Ženama u Višnjićevu održano je predavanje na temu značaj preventivnih pregleda. 

Samo ranim otkrivanjem raka dojke stvara se mogućnost za njegovo efikasno lečenje. 

"Pored Višnjićeva predavanje je održano i u Adaševcima što je ujedno i najava dolaska pokretnog 
mamografa u seoske sredine opštine Šid, krajem juna. Pokrajinski sekretarijat za zdravstvo kupio je 
pokretni mamograf za rano otkrivanje raka dojke u Vojvodini", kazala je Gordana Škorić UŽ "Filip Višnjić" 
Višnjićevo. 



 
 

"Pokretni mamograf služiće pre svega, za besplatan skrining žena u seoskim sredinama, gde je i najveći 
nedostatak mamografa. Želja pre svega je podizanje nivoa prevencije kako bi se na vreme reagovalo i 
otklonio problem koji može da uzgrozi život", saopštila je Snežana Bojanić pomoćnica pokrajinskog 
sekretara za zdravstvo. 

 

 

Medicinski fakulteti Srbije zajedno u Kosovskoj Mitrovici 

KOSOVSKA MITROVICA - Sastanak Zajednice fakulteta medicinskih nauka Srbije održan je danas u 
Dekanatu Medicinskog fakulteta Univerziteta u Prištini sa sedištem u Kosovskoj Mitrovici, a najavljena su 
nova ulaganja u zdravstveni sistem kao i izgradnja novih kliničko-bolničkih centara. 

Dekan Medicinskog fakulteta u Prištini i predsedavajuća Zajednice Suzana Matejić podsetila je da je ta 
Zajednica osnovana upravo u Kosovskoj Mitrovici 2004. godine te da je reč o prvom sastanku koji se tu 
održava od osnivanja. 

Matejić je ukazala da se skup održava pod pokroviteljstvom prištinskog univerziteta, Kancelarije za 
Kosovo i Metohiju i resornih ministarstava, kao i da sednici prisustvuju dekani svih medicinskih, 
stomatoloških i farmaceutskih fakulteta Srbije, kao i pridruženi članovi iz Foče i Podgorice. 

Zamenik direktora Kancelarije za KiM Željko Jović je naveo da kroz različite programe i projekte Vlada 
Srbije posredstvom te Kancelarije i resornog Ministarstva zdravlja dugi niz godina kontinuirano radi na 
podizanju ukupnih zdravstvenih kapaciteta. 

Jović je rekao da je osnovni uslov ostanka i opstanka srpskog življa na prostoru KiM zdravstveni sistem 
koji može da odgovori svim izazovima, a koji su na tom prostoru veći i snažniji nego bilo gde u centralnoj 
Srbiji. 



 
 

„Današnji sastanak je znak da se u sve aktivno uključila i akademska zajednica i očekujemo da 
zajedničkim snagama iznedrimo nove, mlade kadrove koji će uspeti da se bore sa svim tim problemima 
karakterističnim za ovo podneblje, a uz pomoć i podršku države, s obzirom da smo veoma mnogo uložili i 
planiramo tek velika ulaganja u zdravstveni sistem“ naglasio je Jović. 

Zamenik direktora Kancelarije za KiM je podvukao da je planiran skori početak izgradnje novog kliničko 
bolničkog centra u Kosovskoj Mitrovici, kao i Gračanici, a da su za sve to potrebni novi vrhunski mladi 
kadrovi u zdravstvu. 

 

KCV: Rešenje za česte i jake bolove u kostima i mišićima 

NOVI SAD: Pacijenti koji dugo imaju učestale i hronične muskulo-skeletne bolove, koji mogu da budu i 
izuzetno jaki, a ne mogu da dobiju adekvatnu terapiju i dugo tragaju za rešenjem svojih muka, konačno 
rešenje mogli bi da dobiju u Ambulanti za multimodalnu terapiju bola Klinike za medicinsku rehabilitaciju 
Kliničkog centra Vojvodine. 

Upravnica Klinike profesorka dr Snežna Tomašević Todorović kaže kako su im pacijenti često stariji ljudi, 
ali i žene u četrdesetim godinama. 

Najčešće su to pacijenti s hroničkim muskulo-skeletnim bolom, koji je posledica degenerativnih oboljenja 
zglobova, kičmenog stuba, ili sa bolom koji je posledica oboljenja, odnosno povreda mozga ili perifernih 
nerava. Češće su to pacijenti starijeg životnog doba, ali i žene koje imaju oko 40 godina, sa 
fibromijalgijom, što je hronična, široko rasprostranjena bolest celog tela. One osećaju zamor, otežano 
funkcionisanje, probleme sa spavanjem, sa čestim depresijama koje imaju zbog tog stanja, kaže dr 
Tomašević Todorović. 

Ambulanta postoji od avgusta 2017, a pregled pacijentima mogu da zakažu lekari opšte prakse ili fizijatri, 
u IZIS. Godišnje u ovoj Ambulanti može da se leči oko 1.100 bolesnika. 



 
 

Procena bola određuje se primenom unidimenzijalnih i višedimenzijalnih skala, što zavisi od kognitivnog 
stanja pacijenata. Oni popunjavaju upitnik, samostalno ili uz pomoć medicinskih sestara ili lekara, a 
potom se zbog detaljnije analize bola radi kvantitativno-senzorno testiranje. Time se objektivnije 
procenjuje bol u odnosu na skale koje se koriste. Postoji aparat kojim se meri prag bola na različite 
stimulanse, kao što su toplo-hladno i vibracije, objašnjava upravnica Klinike za rehabilitaciju. 

Uvedena Dnevna bolnica 

U Klinici za medicinsku rehabilitaciju godišnje se ambulantno pregleda oko 14.200 pacijenata, a na 
bolničkom lečenju imaju oko 1.700 bolesnika. Ove godine uveli su Dnevnu bolnicu i plan je da kroz nju 
mesečno prođe 30, odnosno 360 bolesnica godišnje. 

Upravnica Klinike ističe da pacijenti tako mogu tokom dana, od 7 do 15 časova, da obave sve 
dijagnostičke preglede i terapijske procedure na jednom mestu. Među terapijama biće i hidro-terapija, 
odnosno korišćenje bazena čije renoviranje je u toku i trebalo bi da bude gotovo do kraja ovog meseca. 

Nakon toga, može da se proceni da li postoje problemi ne samo na nivou perifernih receptora, nego i 
struktura koje učestvuju u prenosu bola. Zbog toga se utvrđuju vrste bola i tako se određuje prava 
terapija. 

Osim lekova, pacijente uključujemo u multimodalni program, koji omogućava i konsultacije i podršku 
psihologa, kao i edukacije fizioterapeuta o pravilnom izvođenju i adekvatnom vežbanju u skladu sa 
stanjem. Uključujemo im i različitefizikalne procedure, među kojima je i hidroterapija, objašnjava 
profesorka Tomašević Todorović. 

Od prošle godine uveli su i terapiju ogledalom, koja se primenjuje kod pacijenata koji imaju takozvani 
“fantomski bol”, kod onih s kompleksnim bolnim stanjem i bolom kod pacijenata koji su doživeli moždani 
udar, pa ne mogu da povrate funkciju ruke ili noge. 

Ta terapija zahteva vreme i aktivnu saradnju sa doktorom, a daje dobre rezultate. Dolazi do smanjenja 
bola i poboljšane pokretljivosti. To je deo radne terapije i radi se jedan sat sa svakim pacijentom, 
napominje dr Tomašević Todorović. 
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